
Desetine drobnih žic
Najboljšl telekomunlkacljskl monterjl v SlovenlJI so

se 1. Junlja pomerlll vznanju In spretnosti. Tekmova-
n/e je bilo že četrto po vrstl In poataja tradlclonalno.
Prirejajo ga Združene PTT organlzaclje Slovenlje. Le-
tošnjega, kl Je potekalo v prostorlh Tegrada v LJub-
Ifanl, so se poleg ptt kablarjev udeležlll tudl najspret-
nejši tt monterjl iz Papa, Tegrada In kooperanta Me-
gliča.

Delo kabelskih monterjev
ni dosti znano. O njem vemo
približno to, da kablarji pola-
gajo in spajajotelekomunika-
cijske kable, da je delo težko
in zahtevno, da pogosto pote-
ka v tesnem jašku, v blatu, na
prepihu. Koliko znanja, spret-
nosti, zbranosti in natančno-
sti je potrebno pri spajanju te-
lefonskega. kabla, pa se tiste-
mu, ki tega dela ne pozna,
prav presenetljivo razkrije na
takšnem tekmovanju.

Sodelovalo je 16 tričlanskih
ekip. Tekmovanje je potekalo
v dveh delih. TeoretiCnemu
preverjanju znanja je sledilo
spajanje naročniškega tele-
fonskega kabla z zmogljivost-
jo 50 parov, kar je pomenilo,
da so kablarji spojili 100 drob-
nih žičk. Snopi žičk v kablu
so označeni različno, skupaj
je treba vezati tiste, ki imajo
enake oznake. £e naštejemo
po vrstnem redu, so kablarji
najprej odprli telefonski ka-
bel, žice orinkali, jih spojili in
spoj pokositrali. Na koncu so
telefonski kabel zaprli s svin-
čeno obojko.

Sledil je preskus pravilnosti
vezave kabelskega snopa. Po-
sebna strokovna komisija je
pregledala strokovno in te-
hnično pravilnost vezave,
kvaliteto spajanja in estetski
videz svinčene obojke in ob
upoštevanju hitrosti in pravil-
nosti odgovorov iz teoretične-
ga dela tekmovanja ocenila
ekipe.

Kabelsko omrežje,, ki ga
vzdržujejo ptt delovne organi-
zacije v Sloveniji, je dolgo več
tisoč kilometrov in se z grad-

njo novih telefonskih omrežij
vsako leto širi.* Prav zaradi
kroničnega pomanjkanja tele-
fonskih kablov kot posledice

pomanjkanja bakra in svinca
ter skokovitega naraščanja
cen teh materialov je vpliv ka-
blarjev pri zmanjševanju stro-
škov poslovanja delovnih or-
ganizacij z racionalnejšo upo-
rabo teh materialov odločilen.
Za letošnje srečanje kablarjev
lahko rečemo, da je z boljšo
kvaliteto, množičnejšo ude-
ležbo in s prikazom spajanja
optičnega kabla doseglo svoj
namen. M. B.


